
Protokół Nr VIII/2007 
z przebiegu VIII sesji Rady Powiatu Zielonogórskiego 

w dniu 28 czerwca 2007 r. 
 
VIII sesja Rady Powiatu odbyła się w „Sali Kolumnowej” Urzędu 

Marszałkowskiego w Zielonej Górze. 
Na ogólną liczbę 21 radnych nieobecnych było 4 radnych: Edwin Łazicki, 

Andrzej Bawłowicz, Roman Rakowski, Mieszko Sibilski. Radni usprawiedliwili 
swoją nieobecność. 
 Lista obecności radnych - załącznik nr 1 do protokołu nr VIII/2007 
 Lista obecności zaproszonych gości – załącznik nr 2 do protokołu  
Nr VIII/2007. 
 
Ad 1. 
 Krzysztof Sroczyński, Przewodniczący Rady Powiatu 
Zielonogórskiego o godz. 11.00 otworzył VIII sesję Rady Powiatu. 
 Powitał wszystkich zebranych.  
 Stwierdził obecność 16 radnych, stanowiące kworum umożliwiające 
podejmowanie prawomocnych uchwał. 
 
Ad 2. 
 Wszyscy radni wraz z zawiadomieniami o zwołaniu sesji otrzymali 
porządek obrad.  

W związku z wprowadzonymi na posiedzeniach Komisji Rady dodatkowymi 
projektami uchwał, przed otwarciem sesji radni otrzymali rozszerzony porządek 
obrad, uwzględniający (pkt.9 ppkt. ”h” oraz „i”) projekty uchwał  
w sprawie:  
- udzielenia pomocy finansowej Gminie Zielona Góra; 
- przyjęcia sprawozdania finansowego Samodzielnego Publicznego Zakładu 
Opieki Zdrowotnej w Sulechowie; 
 Ryszard Górnicki - Wicestarosta poinformował o wniosku Komisji 
Budżetowej skierowanym do Zarządu Powiatu w sprawie wykreślenia z 
porządku obrad projektu uchwały w sprawie ustalenia zasad najmu lokali 
użytkowych, stanowiących własność Powiatu Zielonogórskiego. 

W odpowiedzi Zarząd Powiatu odrzucił ten wniosek i proponuje 
pozostawienie tego punktu w porządku obrad. 

Janina Kałuża, jako Przewodnicząca Komisji Budżetowej wniosła  
o przegłosowanie wniosku Komisji w sprawie wykreślenia z porządku obrad 
przedmiotowej uchwały ze względu na uwagi Komisji. 

Przewodniczący Rady poddał ww. wniosek pod głosowanie: za wniosku 
opowiedziało 6 radnych, wstrzymał się od głosowania 1 radny, przeciw 
głosowało 6 radnych. 
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Na obrady przybył spóźniony radny Sławomir Baranowski. Stan 
obecnych radnych wzrósł do liczby 17. 

 
Rafał Gajewski zauważył, że projekt uchwały ma dużo wad i są uwagi 

radnych. Jeśli Zarząd zobowiąże się, iż jesienią Rada wróci do tematu, to z 
nowym rokiem uchwała weszłaby w życie… 

Ryszard Górnicki wyjaśnił: uchwała została przygotowana w miarę 
możliwości poprawnie i jest zgodna z prawem.  

Zapewnił radnego Rafała Gajewskiego, że powróci się do tej uchwały. 
O tym, dlaczego uchwała jest wprowadzana na toczącej się sesji oraz 

dlaczego wróci się do niej pod koniec roku bieżącego, będzie wyjaśnione w 
punkcie dotyczącym tego projektu uchwały. Jeśli ten punkt zostanie usunięty, 
informacje te będą zbędne i Rada nie będzie wiedziała, dlaczego jest zasadne 
rozpatrzenie tej uchwały. 

Jadwiga Oziemkowska zwróciła się o przybliżenie poruszanego 
problemu. 

Bożena Długosz, Radca Prawny udzieliła wyjaśnień w sprawach 
procedury: Zarząd Powiatu przygotował porządek obrad i skierował go pod 
obrady. W chwili obecnej możemy przyjąć lub nie przyjąć ten porządku obrad. 
Nie ma możliwości usunąć z porządku uchwały. Wobec powyższego wniosek 
komisji jest jakby przedwczesny. Porządek przyjmuje się albo nie. Przy tej 
uchwale będzie dyskusja czy ją odrzucić, czy nie. 

Przewodniczący Rady przypomniał, że chodzi o to czy w porządku 
obrad ma znaleźć się ppkt. „k”, czy ma być usunięty. 

Radca Prawny poinformowała: radni przyjmują cały porządek obrad. 
Zarząd przygotował projekt uchwały i nie ma możliwości jego wycofania. 

Przewodniczący Rady, po wyjaśnieniach Radcy Prawnego poddał pod 
głosowanie porządek obrad w formie przedstawionej przez Zarząd: „za” 
głosowało 14 radnych, od głosu wstrzymał się 1 radny. 

Ponieważ wynik głosowania nie był adekwatny do liczby 17 obecnych 
radnych głosowanie powtórzono: za przyjęciem porządku obrad opowiedziało 
się 16 radnych, wstrzymał się od głosowania 1 radny. 

 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie VIII sesji Rady Powiatu. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z VII sesji Rady Powiatu. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu z działalności w okresie 

międzysesyjnym. 
5. Informacja Starosty o pracy Zarządu Powiatu Zielonogórskiego w okresie 

międzysesyjnym. 
6. Wnioski i interpelacje radnych. 
7. Informacja o zimowym utrzymaniu dróg powiatowych. 
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8. Informacja o sytuacji Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej w Sulechowie oraz Szpitala Leczniczo – Rehabilitacyjnego 
dla Dzieci - Samodzielny Publiczny Zakład Opieki Zdrowotnej w 
Wojnowie. 

9. Podjęcie uchwał w sprawie: 
a) zmiany uchwały Nr III/10/2006 w sprawie powołania Komisji Ochrony 

Bezpieczeństwa Obywateli i Porządku Publicznego; 
b) zmiany uchwały nr III/11/2006 w sprawie powołania Komisji Rozwoju 

Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony Środowiska oraz Turystyki; 
c) powołania członka Komisji Rady Powiatu Zielonogórskiego; 
d) przyjęcia pomocy finansowej od gminy Zabór na realizację zadania – 

budowa chodnika w miejscowości Dąbrowa; 
e) udzielenia pomocy finansowej Gminie Zielona Góra; 
f) zmiany budżetu powiatu na 2007 r.; 
g) zaciągnięcia kredytu długoterminowego; 
h) szczególnych zasad i sposobu udzielania ulg w spłacie należności 

pieniężnych Powiatu Zielonogórskiego i powiatowych jednostek 
organizacyjnych, do których nie stosuje się przepisów ustawy – 
Ordynacja podatkowa oraz wskazania organu i osoby do tego 
uprawnionej; 

i) przyjęcia sprawozdania finansowego Samodzielnego Publicznego 
Zakładu Opieki Zdrowotnej w Sulechowie; 

j) zmiany uchwały Nr V/29/2007 Rady Powiatu Zielonogórskiego w 
sprawie określenia zadań i wysokości środków finansowych na 
poszczególne zadania z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych dla Powiatu Zielonogórskiego na 2007 r.; 

k) ustalenia zasad najmu lokali użytkowych, stanowiących własność Powiatu 
Zielonogórskiego; 

l) ustalenia wysokości opłat za usunięcie i parkowanie pojazdu; 
m) przyjęcia zadania z zakresu administracji rządowej; 
n) przyjęcia Regulaminu Organizacyjnego Starostwa Powiatowego  

w Zielonej Górze; 
10. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych.  
11. Wolne wnioski i zapytania.  
12. Zamknięcie VIII sesji Rady Powiatu. 

 
Ad 3. 
 Protokół z VII sesji Rady Powiatu był wyłożony do wglądu i radni mieli 
możliwość zapoznania się z nim. 
 Do protokołu z poprzedniej sesji Rady Powiatu nie zgłoszono wniosków  
i uwag. Poddany pod głosowanie został przyjęty 17 głosami „za”. 
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Ad 4. 
 Przewodniczący Rady złożył sprawozdanie z działalności w okresie 
międzysesyjnym. W okresie od 25 maja do 27 czerwca 2007 r. odbyły się 
posiedzenia Komisji, na których rozpatrzyły materiały i projekty uchwał 
związane z sesją oraz realizowały tematy zawarte w swoich planach pracy. 

Komisja Ochrony Obywateli i Bezpieczeństwa wspólnie z Komisją 
Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Turystyki spotkała 
się w dniu 22 czerwca. Komisja zapoznała się z informacją o promocji powiatu 
oraz realizacji projektów unijnych.  

Komisja Ochrony Zdrowia i Pomocy Społecznej wspólnie z Komisją 
Oświaty, Kultury i Sportu w dniu 26 czerwca obradowała w Szpitalu 
Rehabilitacyjno-Leczniczym SPZOZ w Wojnowie. Głównym tematem 
posiedzenia było zapoznanie się z działalnością Szpitala Rehabilitacyjno-
Leczniczego SPZOZ w Wojnowie, Zespołu Szkół Specjalnych w Wojnowie 
oraz sytuacją Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w 
Sulechowie. 

Komisja Budżetowa obradowała 27 czerwca. 
W posiedzeniach uczestniczyli min: członkowie Zarządu Powiatu, 

dyrektorzy jednostek organizacyjnych powiatu oraz kierownicy właściwych 
wydziałów Starostwa. 

W związku z prośbą Starosty Zielonogórskiego dot. wytypowania po 
dwóch przedstawicieli Rady Powiatu do składu rad powiatowych muzeów, 
zwróciłem się do właściwych Komisji o wskazanie kandydatów. 

Komisja Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony Środowiska  
oraz Turystyki zaproponowała Stanisława Okopienia do rady przy MAŚN w 
Świdnicy natomiast Michała Bandziaka do rady Lubuskiego Muzeum  
w Drzonowie.    

Komisji Oświaty, Kultury i Sportu wskazała Ireneusza Nijakiego do rady 
przy MAŚN w Świdnicy oraz Krzysztofa Sroczyńskiego do LUW  
w Drzonowie. 

Na kolejnej sesji zostanie podjęta stosowna uchwała Rady. 
Ponadto Przewodniczący Rady reprezentował Radę Powiatu na wielu 

uroczystościach m.in.: 3 czerwca na parafialnym odpuście i festynie; 4 czerwca 
na Uniwersytecie Zielonogórskim, gdzie odbyła się uroczystość nadania tytułu 
doktora honoris causa prof. Julianowi Musielakowi – profesorowi Uniwersytetu 
Poznańskiego; 14 czerwca w Trzebiechowie w V Lubuskiej Olimpiadzie 
Mieszkańców Domów Pomocy Społecznej – w ty samym dniu w towarzystwie 
Starosty Zielonogórskiego Przewodniczący odwiedził DPS w Bełczu; 5 czerwca 
w komisji konkursowej na dyrektorów szkół: Liceum Ogólnokształcącego  
w Sulechowie, Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego w Sulechowie; 
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15 czerwca w uroczystej sesji Rady Gminy w Świdnicy, gdzie nadano 
pośmiertnie tytuł honorowego obywatela Gminy Świdnica dla Bolesława 
Strzelczyka. 

16 czerwca w Klenicy delegatem Rady Powiatu w powiatowych 
zawodach sportowo-pożarniczych był Wiceprzewodniczący Rady Powiatu 
Tadeusz Cygański. 

17 czerwca odbył się Dzień Województwa Lubuskiego, jako reprezentant 
Rady, Przewodniczący wziął udział w Mszy Św., następnie w wystawie przy 
amfiteatrze. 

19 czerwca uczestniczył w sesji rady Gminy Zielona Góra. 
Dyżury w biurze Rady Przewodniczący pełnił w następujących dniach:  

28 maja, 4,11,18,25 czerwca między godzina 12.00, a 14.00. Również w tym 
samym czasie, jeśli była możliwość uczestniczył w posiedzeniach Zarządu -  
w ostatnim okresie międzysesyjnym brał udział w trzech spotkaniach Zarządu. 

Do wyżej przedstawionego sprawozdania nie zgłoszono uwag i zapytań. 
Ad 5. 
 Ryszard Górnicki: w okresie międzysesyjnym Zarząd Powiatu odbył  
6 posiedzeń, podjął 12 uchwał oraz przygotował 11 projektów uchwał na VIII 
sesję Rady Powiatu. 
 Podjęte uchwały Zarządu dotyczyły: 
- zmian w planie dochodów i wydatków budżetowych powiatu na 2007 r.- dwie 
uchwały; 
- wyznaczenia przedstawicieli powiatu do składu komisji konkursowych 
powoływanych w celu przeprowadzenia konkursów na stanowiska dyrektorów 
szkół i placówek oświatowych – Zarząd wytypował Krzysztofa Sroczyńskiego, 
Romana Rakowskiego oraz Irenę Podsiadły; 
- świadczeń emerytów likwidowanej placówki Specjalnego Ośrodka Szkolno-
Wychowawczego w Górzykowie; 
- powołania komisji konkursowej w celu przeprowadzenia konkursu na 
stanowisko dyrektora Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego w 
Sulechowie – do konkursu zgłosił się 1 kandydat - Andrzej Klementowski, który 
wygrał ten konkurs; 
- powołania komisji konkursowej w celu przeprowadzenia konkursu dyrektora 
Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych w Czerwieńsku – do tego konkursu nikt się 
nie zgłosił, zatem Zarząd podejmie kroki, aby od 1 września szkoła miała 
dyrektora; 
- powołania komisji konkursowej w celu przeprowadzenia konkursu na 
stanowisko dyrektora Liceum Ogólnokształcącego w Sulechowie – do konkursu 
zgłosiły się dwie osoby, Małgorzata Maj oraz Halina Szeląg, która wygrała 
konkurs; 
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- udzielenia dotacji z Powiatowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej w kwocie 1000 zł dla Sulechowskiego Ośrodka Kultury na realizację 
programu edukacyjnego „Wieś Klępsk Bezpieczna i Przyjazna Środowisku”; 
- udzielenia bonifikaty od ceny lokalu mieszkalnego, stanowiącego własność 
powiatu; 
- wygaszenia trwałego zarządu dla Specjalnego Ośrodka Szkolno-
Wychowawczego w Górzykowie; 
- udzielenia dotacji z Powiatowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej w kwocie 100.000 zł dla muzeum w Świdnicy na modernizację 
kotłowni oraz wymianę pieca c.o – będzie to wymiana na piec ekologiczny; 
 Poza tym Zarząd uczestniczył m.in.: 25 maja w otwarciu VI Mistrzostw 
Polski w Piłkarstwie w Młodzieżowym Ośrodku w Babimoście – 
reprezentantem Zarządu Powiatu był Ireneusz Plechan; 27 maja Wicestarosta 
oraz Wiceprzewodniczący Rady uczestniczyli w Święcie Ludowym w Sulęcinie 
– święto wojewódzkie PSL; 1 czerwca obchody Dni Babimostu.  

Część Zarządu brała aktywny udział w Dniach Sulechowa – w tych 
dniach członek Zarządu był współorganizatorem pierwszego zlotu motocykli, 
zlot ten był również sponsorowany poprzez zakup koszulek i odznak z logo 
powiatu. W podziękowaniach za współpracę Starosta otrzymał puchar 
dziękczynny za pomoc w zorganizowaniu tego zlotu. 

3 czerwca Wicestarosta brał udział w otwarciu Targów Rolniczych w 
Kalsku. 6 czerwca uczestniczył w uroczystych obchodach Państwowej Szkoły 
Muzycznej I i II stopnia w Zielonej Górze, które odbyły się w zielonogórskiej 
filharmonii. 

9 – 10 czerwca Wicestarosta uczestniczył w  Targach Gospodarczo – 
Turystycznych w Kargowej. W targach tych aktywnie brali udział radni 
powiatowi: Henryk Jagoda oraz Brygida Wróblewska, która dodatkowo była 
tłumaczem). Przedwstępnie zostały tam nawiązane stosunki  z samorządowcami 
z Niemiec. Z jednej strony były to targi gospodarczo-turystyczne z drugiej 
natomiast odbyły się tam występy zespołów, kabaretów o zasięgu 
ogólnopolskim. Należy pogratulować tamtej społeczności tego pomysłu, który 
co roku przynosi efekty gospodarcze dla gminy i promuje powiat zielonogórski. 

14 czerwca Zarząd uczestniczył w V Lubuskiej Olimpiadzie 
Mieszkańców Domów Pomocy Społecznej Województwa Lubuskiego, która 
odbyła się w DPS w Trzebiechowie. Na tę olimpiadę przyjechało 21zespołów. 
Olimpiada wywarła duże wrażenie na reprezentantach władz powiatu.  

Wicestarosta złożył podziękowania dyrekcji DPS w Trzebiechowie za 
dobrą organizację imprezy. 

Przedstawiciele Zarządu wzięli również udział w Targach Agroturystyki 
w Guben, na zaproszenie Starosty Dietera Friese oraz w Targach Agroturystyki i 
Kultury w Krośnie Odrzańskim. Porównując te dwie imprezy to te w Guben 
charakteryzowały się pięknym korowodem, natomiast te w Krośnie Odrz. – 
euroregionalne były piękniejsze. Odbył się tam festiwal, na którym wręczono 
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wszystkim uczestnikom „krośnieńskie sowy”. Prezentowały się też firmy 
niemieckie i główna nagroda pojechała za Odrę. 

17 czerwca Zarząd uczestniczył w Panoramie Kulturalnej Powiatów, 
impreza połączona z Dniem Województwa Lubuskiego. Organizatorami byli: 
Marszałek Województwa Lubuskiego – Krzysztof Szymański, szef 
Stowarzyszenia Powiatów Zielonogórskich – Marek Cieślak oraz Starosta 
Zielonogórski - Edwin Łazicki.  

Uroczystości rozpoczęły się Mszą Świętą w Kościele Św. Ducha i 
wręczeniem przez Wojewodę Lubuskiego gitary Biskupowi z okazji 50 – lecia 
duszpasterstwa. Następne uroczystości odbyły się w amfiteatrze zielonogórskim. 
Powiat zielonogórski był sponsorem obiadu dla zaproszonych gości.  

Wicestrosta zwrócił uwagę, że udział radnych powiatowych w tej 
imprezie był bardzo mały. W kolejnych tego typu spotkaniach radni powinni się 
zaznaczyć więcej. Radni i starostowie innych powiatów prezentowali się na 
swoich stoiskach.  

Stoiska powiatu zielonogórskiego wyróżniły się, dlatego też złożył 
podziękowania Ewie Tworowskiej – Chwalibóg –Kierownikowi Wydziału 
Promocji, Rozwoju i Integracji Europejskiej. Tego typu imprezy są drogą 
promującą powiat zielonogórski. 

22 czerwca z okazji zakończenia roku szkolnego członkowie Zarządu byli 
obecni w Sulechowie, w Nietkowicach, a 15 czerwca w Leśniowie , gdzie 
odbyło się wręczenie sztandaru. 

Zarząd nie uczestniczył w zakończeniu roku w każdej powiatowej 
jednostce z powodu braku zaproszeń ze strony dyrektorów. Możliwe, że za rok 
będzie informacja, że członkowie uczestniczyli w każdej jednostce i współpraca 
z dyrektorami się poprawiła. 

22 czerwca w Muzeum Archeologicznym Środkowego Nadodrza odbyło 
się otwarcie wystawy p.n. „Autostrada A 18”. 
 Wicestarosta oraz Marek Szarłata -Członek Zarządu uczestniczyli w 
zorganizowanym przez Fundację Rozwoju Demokracji Lokalnej w zakończeniu 
konkursu „Którędy do Demokracji”. Podano tam przykłady, jak młodzież widzi 
władzę w tym obecną, jak wyobraża sobie demokrację. 
 23 czerwca Wicestarosta wziął udział w festynie wiejskim w Klępsku, 
gdzie realizowany był program „Wieś bezpieczna i przyjazna środowisku”. 
Program był przygotowany przez Stowarzyszenie Wsi Klęsk” i realizowany 
przez dom kultury w Sulechowie. 

23 czerwca członkowie Zarządu uczestniczyli w otwarciu gminnego 
skansenu maszyn i urządzeń rolniczych w Podmoklach Małych. 

Wicestarosta zachęcił do zwiedzenia tego miejsca, jako ciekawe w rejonie 
Kozła. 

23 czerwca odbył się powiatowy festyn „Bezpieczne Wakacje w Unii 
Europejskiej” w Lubuskim Muzeum Wojskowym w Drzonowie. Na imprezie 
było kilku radnych powiatu. Zaapelował do radnych o pojawianie się na tego 
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typu imprezach, szczególnie organizowanych przez powiat. Obecna na festynie 
była Estera Kuhlamann, która jest partnerem w tym festynie. W festynie udział 
wzięło kilka tysięcy młodych ludzi, dla których była to lekcja edukacyjna.  

W imieniu Zarządu wyraził wdzięczność i podziękowania za promowanie 
muzeum, jak również powiatu zielonogórski przez dyrektora LUW. Udzielając 
gościnności tym imprezom podnosi rangę i atrakcyjność. 

24 czerwca przedstawiciele Zarządu Powiatu w Teatrze Lubuskim 
wręczyli nagrody „Leony 2007”. 
 Przedstawiciele Zarządu cyklicznie spotykali się w spotkaniach np. 
związanych z organizacją dożynek powiatowych, które odbędą się 16 września 
w gminie Zielona Góra.  
 Odbyło się posiedzenie Powiatowej Rady Zatrudnienia, na którym podjęto 
temat tworzenia się w powiecie zielonogórskim region przetwórstwa drobiu i 
zmobilizowania szkół do wprowadzenia kształcenia w zakresie żywienia, 
hodowli…itp. Jest duża szansa na uruchomienie tego kierunku ze względu na 
funkcjonowaniu w wyższej szkole zawodowej kierunku „technologia 
żywności”, umożliwiający uzyskanie stopnia inżyniera. W związku z czym 
Wicestarosta zobowiązał się do zorganizowania spotkania przetwórców i 
hodowców z dyrektorami szkół powiatu zielonogórskiego w miesiącu wrzesień 
br. w celu rozpoznania tematu. 
 Starosta oraz Wicestarosta zwizytowali drogi powiatowe. Byli w m. 
Niwiska, gdzie mieszkańcy interweniowali w sprawie drogi powiatowej. 
 Przedstawiciele Zarządu uczestniczyli w Nowogrodzie Bobrz w 
posiedzeniu Powiatowej Zielonogórskiej Radzie Izb Rolniczych, gdzie nastąpiła 
wymiana poglądów pomiędzy rolnikami i przedstawicielami izb rolniczych oraz 
samorządami terytorialnymi. 
 Zarząd stara się być w miejscach, gdzie mówi się o powiecie, gdzie 
można powiat wypromować, rozmawia z wszystkimi, którzy chcą rozwoju 
powiatu zielonogórskiego. Nowe formy współpracy z organizacjami, z innymi 
jednostkami samorządowymi znajdą czytelniejszą zmianę w budżecie na 2008 r. 
 
 Do przedstawionego sprawozdania nie zgłoszono uwag i zapytań. 
 
Ad 6. 
 Lech Czura zgłosił interpelację odnośnie złej sytuacji na drodze  
z Jeleniowa do Niwisk oraz przekazał wniosek mieszkańców Niwisk  
o ograniczenie prędkości w tej miejscowości do 40 km/h. W sprawie robót dot. 
pobocza na tej drodze rozmawiał już ze Starostą. 
 Sławomir Baranowski złożył interpelacje w sprawie drogi nr 276 Krosno 
– Świebodzin, na odcinku Sycowice – Podła Góra: droga ta po ostatnich 
ulewach stała się korytem dla nieformalnej rzeki. Pobocza zostały wymyte w 
taki sposób, że woda z piaskiem spływa zalewając posesje. 
 Należałoby wyrównać te pobocza, ponieważ są zalewane gospodarstwa. 
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 Stanisław Okopień podziękował zarządowi dróg za wykonanie chodnika 
w m. Trzebiechów na ul. Odrzańskiej. Mieszkańcy Trzebiechowa są wdzięczni 
za tę inwestycję ze względu bezpieczeństwa. Wyraził nadzieję, że znajdą się 
pieniądze na dokończenie pozostałego odcinka. 
 Na sesji w Trzebiechowie zmobilizuje by został ukończony chodnik w 
drugą stronę, również z powodów zalewania i zniszczenia drogi w czasie ulew, 
które powodują utrudnienia dla mieszkańców. 
 Wykaszanie traw uważa, że jest dobrze przeprowadzone, natomiast 
pojawiły się krzaki wychodzące na drogę, które powodują niebezpieczeństwo – 
w gminie Trzebiechów i gminie Zabór. W związku z tym w ramach prac 
interwencyjnych publicznych należałoby zmobilizować brygadę, któryby to 
wykonała. 
 Tadeusz Cygański w imieniu przedsiębiorców, handlującymi pojazdami 
podziękował za uruchomienie rejestracji pojazdów w delegaturze Starostwa w 
Sulechowie oraz przekazał podziękowania Kierownikowi Wydziału 
Komunikacji za dobrą współpracę. 
 
Ad 7. 
 Wszyscy radni wraz z zawiadomieniami o zwołaniu sesji otrzymali 
pisemną informację o zimowym utrzymaniu dróg powiatowych oraz w trakcie 
posiedzeń Komisji uzupełnienie tej informacji – załącznik nr 3 do protokołu nr 
VIII/2007. 
 Rada przyjęła ww. sprawozdanie przez aklamację nie zgłaszając 
wniosków i zapytań. 
 
Ad 7. 
 Wszyscy radni wraz z zawiadomieniami o zwołaniu sesji otrzymali 
pisemną informację o sytuacji Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej w Sulechowie oraz Szpitala Leczniczo – Rehabilitacyjnego dla 
Dzieci - Samodzielny Publiczny Zakład Opieki Zdrowotnej w Wojnowie, 
stanowiące załącznik nr 4 i 5 do protokołu nr VIII/2007. 
 
Ad 9 a. 
 Do projektu uchwały nie zgłoszono wniosków i zapytań. 
 Uchwała poddana pod głosowanie została podjęta 17 głosami „za”. 
 Uchwała Nr VIII/56/2007 – załącznik nr 6 do protokołu nr VIII/2007.  
 
Ad 9 b.  
 Do projektu uchwały nie zgłoszono wniosków i zapytań. 
 Uchwała poddana pod głosowanie została podjęta 17 głosami „za”. 
 Uchwała Nr VIII/57/2007 – załącznik nr 7 do protokołu nr VIII/2007.  
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Ad 9 c. 
 Edward Szyjka zgłosił pomyłkę do projektu uchwały w §1 ppkt.1, 
dotyczący nazwy Komisji: zamiast „Komisja Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 
Środowiska oraz Turystyki, powinno być zapisane „Komisja Rozwoju 
Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony Środowiska oraz Turystyki”. 
 Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych o zapisanie właściwej 
nazwy Komisji. 
 Do projektu uchwały nie zgłoszono więcej uwag. 
 Uchwała poddana pod głosowanie z uwzględnieniem poprawki została 
podjęta 16 głosami „za”, 1 osoba wstrzymała się od głosowania. 
 Uchwała Nr VIII/58/2007 – załącznik nr 8 do protokołu nr VIII/2007  
 
Ad 9 d. 
 Do projektu uchwały nie zgłoszono wniosków i zapytań. 
 Uchwała poddana pod głosowanie została podjęta 17 głosami „za”. 
 Uchwała Nr VIII/59/2007 – załącznik nr 9 do protokołu nr VIII/2007.  
 
Ad 9 e. 
 Do projektu uchwały nie zgłoszono wniosków i zapytań. 
 Uchwała poddana pod głosowanie została podjęta 17 głosami „za”. 
 Uchwała Nr VIII/60/2007 – załącznik nr 10 do protokołu nr VIII/2007.  
 
Ad 9 f. 
 Ryszard Górnicki: zmiany w budżecie były omawiane na posiedzeniach 
komisji, radni otrzymali na piśmie autopoprawki do projektu uchwały, które 
również były omówione. 
 Edyta Dwojak – Skarbnik Powiatu przedstawiła 14 autopoprawek 
Zarządu do projektu uchwały, stanowiące załącznik nr 11 do protokołu nr 
VIII/2007.  
 Radni nie zgłosili zapytań do Skarbnika Powiatu. 
Autopoprawki poddane pod głosowanie zostały przyjęte 17 głosami „za” 
 Do projektu uchwały z uwzględnieniem autopoprawek nie zgłoszono 
wniosków i zapytań. 
 Uchwała poddana pod głosowanie została podjęta 17 głosami „za”. 
 Uchwała Nr VIII/61/2007 – załącznik nr 12 do protokołu nr VIII/2007  
 
 Przewodniczący Rady Powiatu ogłosił 10 minutową przerwę w obradach. 
 
Ad 9 g. 
 Edyta Dwojak przedstawiła autopoprawki do projektu uchwał, w której 
w  § 2 zdanie drugie o treści „okres spłaty kredytu wynosił będzie 5 lat, licząc 
od momentu podpisania umowy, z uwzględnieniem okresu karencji…”, 
zastępuje się zdaniem ”okres spłaty kredytu wynosił będzie 6 lat, licząc od 
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momentu podpisania umowy, z uwzględnieniem okresu karencji…”. Pozostałe 
zapisy projektu uchwały pozostają bez zmian. 
  
 Radni nie zgłosili zapytań do przedstawionej autopoprawki, która 
poddana pod głosowanie została przyjęta 17 głosami „za”. 
 Do projektu uchwały nie zgłoszono więcej wniosków i zapytań. 
 Uchwała poddana pod głosowanie została podjęta 17 głosami „za”. 
 Uchwała Nr VIII/62/2007 – załącznik nr 13 do protokołu nr VIII/2007  
 
Ad 9 h. 
 Edyta Dwojak: Zarząd Powiatu na posiedzeniu rozpatrzył wnioski 
Komisji Budżetowej do projektu uchwały i przyjął jedną autopoprawkę. 
Wyrażenie: „umorzenie lub udzielenie ulg w spłacie należności może być 
cofnięte, jeżeli dowody, na podstawie których umorzono lub udzielono ulg  
w ich spłacaniu okażą się fałszywe, albo dłużnik wprowadzi Zarząd Powiatu  
w błąd co do okoliczności, które stanowiły podstawę umorzenia lub udzielenia 
ulg”, zastępuje się następującą treścią: umorzenie lub udzielenie ulg w spłacie 
należności będzie cofnięte, jeżeli dowody na podstawie których umorzono lub 
udzielono ulg w ich spłacaniu okażą się fałszywe, albo dłużnik wprowadzi 
Zarząd Powiatu w błąd co do okoliczności, które stanowiły podstawę umorzenia 
lub udzielenia ulg” 
 Pozostałych wniosków do projektu uchwały Zarząd Powiatu nie przyjął.
 Rafał Gajewski przypomniał o wniosku do § 3 ust. 4: literę „i” zamienić 
na spójnik „lub”, tym bardziej, że w poprzedniej uchwale było „albo”. 
Określenie „i” oznaczać może, że zarząd i dyrektor muszą nad sprawą razem 
obradować. Natomiast w ust. 6 jest już napisane, że dyrektorzy samodzielnie 
podejmują takie decyzje i składają informację Zarządowi. 
 Bożena Długosz wyjaśniła, że możliwości podjęcia decyzji leżą po 
stronie Zarządu Powiatu do określonej kwoty oraz dyrektora jednostki również 
do określonej kwoty 5.000 zł, w ramach swoich uprawnień. 
 Wobec wyjaśnień radcy prawnego Komisja Budżetowa nie potrzymała 
swojego wnioseku. 
 Zgłoszoną autopoprawkę przez Skarbnika Powiatu w imieniu Zarządu 
Powiatu, Rada przyjęła 17 głosami „za”. 
 Do projektu uchwały nie zgłoszono więcej wniosków i zapytań. 
 Uchwała poddana pod głosowanie została podjęta 15 głosami „za”  
i 2 głosami wstrzymującymi. 
 Uchwała Nr VIII/63/2007 – załącznik nr 14 do protokołu nr VIII/2007  
 
Ad 9 i. 
 Skarbnik Powiatu w imieniu Zarządu Powiatu zgłosiła następującą 
autopoprawkę: w § 1 projektu uchwały określenie „zatwierdza się” zastępuje się 
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określeniem „przyjmuje się”. Pozostałe zapisy projektu uchwały pozostają bez 
zmian. 
 Do projektu uchwały nie zgłoszono wniosków i zapytań. 
 Przewodniczący Rady uznał, że nie ma potrzeby głosowania powyższej 
zmiany, ponieważ jedno słowo zastępuje się drugim. 
 Następnie odczytał treść uchwały z uwzględnieniem zmiany i poddał ją 
pod głosowanie  
 Uchwała została podjęta 17 głosami „za”. 
 Uchwała Nr VIII/64/2007 – załącznik nr 15 do protokołu nr VIII/2007.  
 
Ad 9 j. 
 Do projektu uchwały nie zgłoszono wniosków i zapytań. 
 Uchwała poddana pod głosowanie została podjęta 16 głosami „za” przy  
1 głosie wstrzymującym. 
 Uchwała Nr VIII/65/2007 – załącznik nr 16 do protokołu nr VIII/2007.  
 
Ad 9 k. 
 Ryszard Górnicki udzielił wyjaśnień: projekt uchwały budził najwięcej 
emocji podczas prac Komisji.  
 Zarząd Powiatu Zielonogórskiego zamierzał wprowadzić zmiany dot. 
najmu w styczniu br. W styczniu po rozmowach z kierownikami jednostek 
okazało się, że nie można tego wprowadzić, ponieważ jednostki miały już 
określone budżety. Jednostki poprosiły, aby wprowadzić to w czerwcu od  
1 lipca, tj. od drugiego półrocza 2007 r.  
 Zarząd wprowadzając tę uchwałę pod obrady kierował się możliwością 
większej kontroli pieniędzy, większe wykorzystanie pieniędzy budżetowych, 
które przekazywane są do jednostek i wracają w formie czynszu. Pieniądze po 
wprowadzeniu do budżetów jednostek powiatowych tracą kontrolę. Mogą być 
wykorzystane na inne cele np. „trzynastki”. Ponadto jednostki znajdują się  
w powiatowych obiektach, które od czasu do czasu wymagają remontów np. 
wymiany rynien, okien, naprawienia drzwi. Uchwała pokaże, jaki będzie obieg 
tych pieniędzy. 
 W § 4 są zwolnione z opłat czynszowych gabinety pielęgniarskie 
zlokalizowane w jednostkach oświatowych szkół powiatowych, ponieważ ich 
kontrakt miesięczny wynosi około 200 zł miesięcznie. Gdyby pielęgniarki miały 
płacić czynsz, to nie byłoby ich w jednostkach powiatowych. 
 Zespół Uzgadniania Dokumentacji jest wspólny dla Prezydenta Zielonej 
Góry i powiatu zielonogórskiego. Istnieje porozumienie, że Starosta udostępnia 
pomieszczenie, natomiast Prezydent etaty. Jest to korzystne rozwiązanie, 
ponieważ powiat nie ponosi kosztów, posiadając zespół uzgadniania 
dokumentacji. 
 Rafał Gajewski poinformował, że nikt nie miał uwag do § 4, może być 
więcej zwolnień celowych, ponieważ jest to logiczne. 
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 Ryszard Górnicki zauważył, że mówił o uwagach wszystkich Komisji, 
natomiast radny o jednej. 
 Rafał Gajewski poinformował: Komisja Budżetowa miała więcej uwag 
odnośnie projektu uchwały, np. do § 1,2,3,5,8. 
 Komisja nie jest nastawiona negatywnie do uchwały, bo rozumie 
konieczność. Poinformował, że radny Lech Czura stwierdził, że w stosunku do 
poprzedniej uchwały nie zmieniają się kwoty, dodano 3 paragrafy.  
 Stwierdzono, że warto byłoby nad tą uchwałą popracować.  
 Jeżeli Zarząd zobowiąże się, że jesienią wróci się do tematu, to Komisja 
wstrzyma się z wnioskami. Należy przyjrzeć się czy te stawki są wysokie, czy 
niskie, jak wygląda sprawa ze strefami i rodzajami prowadzonej działalności.  
 Ryszard Górnicki raz jeszcze zobowiązał się, że powrócą do tej uchwały 
z powodu wątpliwości radnych oraz wysokości stawek. Stawki zaproponowane 
w roku budżetowym zostały ujęte w budżetach przedsiębiorców i innych 
podmiotów. Uchwała zostanie zmieniona przy pomocy radnych i Komisji 
Budżetowej - najważniejszej Komisji, jeśli chodzi o tworzenie budżetu. Zostaną 
uwzględnione wątpliwości. Dlatego zobowiązuje się, że powróci do tej uchwały 
w celu wprowadzenia zmian.  
 Do projektu uchwały nie zgłoszono więcej wniosków i zapytań. 
 Uchwała poddana pod głosowanie została podjęta 10 głosami „za” przy 6 
głosach wstrzymujących. 
 Uchwała Nr VIII/66/2007 – załącznik nr 17do protokołu nr VIII/2007.  
 
Ad 9 l. 
 Do projektu uchwały nie zgłoszono wniosków i zapytań. 
 Uchwała poddana pod głosowanie została podjęta 17 głosami „za”. 
 Uchwała Nr VIII/67/2007 – załącznik nr 18 do protokołu nr VIII/2007.  
 
Ad 9 m. 
 Do projektu uchwały nie zgłoszono wniosków i zapytań. 
 Uchwała poddana pod głosowanie została podjęta 17 głosami „za”. 
 Uchwała Nr VIII/68/2007 – załącznik nr 19 do protokołu nr VIII/2007.  
 
Ad 9 n. 
 Ryszard Górnicki: projekt uchwały był mocno dyskutowany na 
posiedzeniach Komisji. Były argumenty „za” i przeciw.  
 Zarząd chce zhierarchizowania stanowisk, m.in. nazw niektórych 
wydziałów – powołania jednego wydziału i likwidacji drugiego wydziału. Jest 
to krok Zarządu w celu uporządkowania sytuacji, która zdaniem zarządu jest 
nieuporządkowana. 
 Dyrektorzy jednostek w schemacie organizacyjnym podlegają 
kierownikom wydziałów. Np. kierownikowi Wydziału Infrastruktury Społecznej 
podlegają dyrektorzy. Rozporządzenie Rady Ministrów wskazuje się na 
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naczelników bądź kierowników. Gdzie nie ma takiej podwładności, nie ma 
dyrektorów jednostek zmiana nie jest konieczna.  
 W przypadku powiatu zielonogórskiego Zarząd uważa za konieczne 
wprowadzenie nazwy naczelnik i jeśli zmiana zostanie przyjęta unormuje 
poruszane wyżej sprawy. 
 Uchwała była bardzo dyskutowana i analizowana.  
 Następnie Wicestarosta poinformował: Zarząd wprowadza autopoprawki 
do tego projektu uchwały, które przedstawi Sekretarz Powiatu. 
 Izabella Staszak – Sekretarz Powiatu przedstawiła autopoprawki 
przyjęte przez Zarząd Powiatu: w § 19 pkt 1, str. 5 w drugim wierszu zamiast 
„naczelnikom” zastępuje się słowem „kierownicy”, ponieważ dotyczy 
kierowników jednostek organizacyjnych powiatu. W dalszej części „i 
naczelników wydziałów Starostwa Powiatowego”. 
 §23 pkt. 10, str. 7 w trzecim wierszu – zdanie powinno brzmieć: 
„podporządkowane są Wydziałowi Edukacji i Spraw Społecznych”. 
 W § 31 i 32 pkt 1 str.18 i 19 – chodzi o Wydział ds. Promocji Powiatu 
oraz Wydział Punkt Informacji i Doradztwa Gospodarczego „Lider” – jest 
zapisane „do zadań referatu”, a powinno być „do zadań wydziału”. 
 § 36 i 37 dwa razy został wyszczególniony „członek Zarządu” i to zostało 
poprawione. 
 W schemacie organizacyjnym wykreślić Referat Ochrony Środowiska, 
ponieważ nie będzie w delegaturze w Sulechowie takiego referatu. 
 Wniosek Komisji Budżetowej dotyczący zapisania na stronie pierwszej 
regulaminu, w słowniczku pojęć „etatowy członek Zarządu rozumie się przez to 
etatowy członek Zarządu”- po rozmowie z radcą prawnym i wydziałem nadzoru 
Lubuskiego Urzędu Wojewódzkiego postanowiono, że nie może być takiego 
zapisu. Zarząd proponuje następujący zapis: „członek Zarządu – rozumie się 
przez to etatowego członka Zarządu”. 
 Dodatkowych wyjaśnień udzieliła Radca Prawny: z członkiem zarządu 
może być nawiązany stosunek pracy – stąd ta forma „etatowy członek zarządu”, 
aczkolwiek nie mieści się w nomenklaturze nazewnictwa. Członek zarządu jest 
członkiem zarządu, ma on przypisane dodatkowe zadania, natomiast rada jest 
radą. 
 Lech Czura w nawiązaniu do wyjaśnień Wicestrosty, poinformował, że  
2 lata wstecz zaproponowano zmianę w regulaminie organizacyjnym, m.in. 
nazwę „kierownik” zamienić na „naczelnik”. 
 Przytoczony argument, że kierownikowi podlegają dyrektorzy jednostek, 
jest próżny, ponieważ dyrektorzy podlegają Staroście i Zarządowi Powiatu. 
 Następnie złożył wniosek do § 3, pkt 14 o wprowadzenie 
nazwy„kierownik w miejsce pojęcia „naczelnik”.  
 Przypomniał, że została podjęta uchwała o kredycie. Zmiana nazewnictwa 
wiąże się z kosztami rzędu 1000 zł i związana jest m.in. z wyrobieniem nowych 
pieczątek.  
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 Ryszard Górnicki poinformował, że jest godny podziwu dla determinacji 
Lecha Czury.  
 Odniósł się do wypowiedzi radnego nawiązującej do lat przednich. 
Powiedział, że radny Lech Czura, jako opozycjonista miał zadanie w opozycji, 
dziś jest w koalicji rządzącej i podtrzymuje swój wniosek, czyli jest przekonany 
do nazewnictwa.  
 Dla Zarządu porządkuje to terminologię. Dlatego zwrócił się z prośbą nie 
uznawać tego, bo to jest wniosek Lecha Czury, jako niezasadny. Każdy ma 
swoje racje i zdanie. Jest to zdanie Lecha Czury, które na Komisjach 
przegrywało. Lech Czura z determinacją wprowadza to dziś i to jest mu należne, 
bo korzysta w pełni z swoich praw, ale Zarząd argumentował zasadność. 
 Janina Kałuża zauważyła, że w związku ze zmianą nazewnictwa  
z „kierowników” na „naczelników” koszty w kwocie 1000 zł są żadne, 
natomiast nazwa „naczelnik” zwiększy rangę.  
 Ponadto na posiedzeniach radni zostali poinformowani, że w innych 
samorządach powiatowych w większości funkcjonuje nazwa „naczelnik 
wydziału”. 
 Henryk Jagoda poinformował, że w poprzedniej kadencji był członkiem 
Zarządu. Wówczas nie zdecydowano wprowadzić naczelnika wydziału.  
 Zauważył,  iż szkoda, że dla podniesienia rangi, stworzenia stanowisk 
naczelników nie idzie jakaś gratyfikacja finansowa. Byłoby to podkreślenie 
trudu pracy. 
 W związku z problemem odczytania nazwy Komisji Rozwoju 
Gospodarczego, Leśnictwa i Ochrony Środowiska oraz Turystyki zaproponował, 
by na przyszłej sesji wprowadzić następującą nazwę: Komisja Rozwoju 
Gospodarczego, Ochrony Środowiska i Turystyki. 
 Ryszard Górnicki: wniosek jest słuszny, tylko należy zmienić Statut, 
ponieważ jest to zapisane w Statucie. Na następnych sesjach należy podjąć 
temat, zmienić poszczególne uchwały i dokonać skrótów. Nazewnictwo tak 
długie nie przyjmuje się i prowadzi do błędów. 
  
 Ostatecznie, po wyczerpaniu głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady 
poddał pod głosowanie wniosek Lecha Czury o zmianę nazwy „naczelnik” na 
„kierownik”.  
 Wniosek Rada odrzuciła przy 2 głosach „za” oraz 15 przeciw. 
 Autopoprawki do projektu uchwały, zgłoszone przez Zarząd Powiatu 
zostały przyjęte 16 głosami „za”, przy 1 głosie wstrzymującym. 
 Uchwała poddana pod głosowanie z autopoprawkami została podjęta  
15 głosami „za” przy 1 głosie wstrzymującym i 1 głosie przeciw. 
 Uchwała Nr VIII/69/2007 – załącznik nr 20 do protokołu nr VIII/2007.  
 
 
 

 



 16 

Ad 10. 
 Ryszard Górnicki odpowiadając na wniosek Lecha Czury, dot. 
wprowadzenia ograniczenia prędkości do 40 km/h w Niwiskach stwierdził, że 
wniosek jest zasadny i słuszny. 
 Wizytując tę drogę wraz z Starostą przerażał ruch wielkich samochodów. 
Szkoła w Niwiskach przy drodze wojewódzkiej nie ma chodnika. Droga 
powiatowa biegnie w innym kierunku. Na odcinku około 200 m porusza się 
ciężki sprzęt, zagrażając bezpieczeństwu i życiu dzieci. Jest droga zrobiona 
„naokoło”, ale wszyscy, w tym rodzice z wózkami z małymi dziećmi poruszają 
się na skróty tą drogą.  
 Dlatego Zarząd wystąpi do dyrektor dróg powiatowych o zainicjowanie 
sprawy o ograniczenie prędkości do 40 km/h na drodze w Niwiskach, zgodnie z 
wnioskiem Lecha Czury. 
 Zwracając się do dyrektor Grażyny Markowicz Starosta stwierdził, że te 
wymogi zostaną spełnione. 
 Na pewno temat tej drogi wróci nie raz, ze względu na gałęzie zwisające 
nad drogą, które są zagrożeniem, protesty mieszkańców Niwisk. Droga zostanie 
doprowadzona do stanu lepszego niż jest i nie będzie skarg mieszkańców. 
 Odnośnie drogi Sycowice – Podła Góra, Wicestarosta wyjaśnił, że 
problem dotyczący z tą drogą ma związek z wyższym poboczem. Problem ten 
dotyczy 90 % dróg powiatowych. Stan ten jest sukcesywnie zmieniany  
i pobocza są obniżane. 
 Marek Szarłata uzupełnił wyjaśnienia odnośnie zapytania Sławomira 
Baranowskiego: w czasie przerwy odbył rozmowę z Sławomirem Baranowskim 
ora pracownikiem powiatowego zarządu dróg w sprawie tej drogi. 
 Te dwie miejscowości są najdalej oddalonymi miejscowościami w 
powiecie zielonogórskim. Przecinają je inne drogi, będące w zarządzaniu innych 
samorządów. Były próby porozumienia się z powiatem świebodzińskim dot. 
przejęcia tej drogi. Nie doszło w tym względzie do jakiegoś porozumienia.  
Z pozycji starostów zostanie podjęta kolejna próba i będzie zaproponowane 
jakieś rozwiązanie. Możliwe, że Zarząd powiatu świebodzińskiego przejąłby ten 
krótki odcinek w utrzymanie, w tym zimowe. W zamian powiat zielonogórski 
przejąłby drogę z powiatu świebodzińskiego, położoną bliżej powiatu 
zielonogórskiego. 
 Przez ostatni okres występują obfite opady atmosferyczne, powodujące 
naniesienie dużej ilości piasku na jezdnie. Zarząd dróg oczyści nawierzchnię. 
 W tym roku przyrost traw jest bardzo duży. Zarząd dróg podjął decyzję  
o skorzystaniu z usług jeszcze dwóch firm, aby sprostać zadaniu i zadowolić 
użytkowników dróg, jeśli chodzi o wykoszenie poboczy. Jedna z firm ma 
siedzibę w Babimoście- będzie obsługiwała sąsiednie gminy. Zarząd dróg 
będzie obsługiwał teren gm. Nowogórd Bobrz. gm. Świdnica. Firma ze 
Świebodzina zajmie się pozostałymi poboczami. 
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Ad 11. 
 Janina Kałuża złożyła zebranym życzenia związane z wypoczynkiem 
letnim. 
 Ireneusz Nijaki zapytał o termin następnej sesji Rady Powiatu. 
 Ryszard Górnicki wyjaśnił, że sesja planowana jest z początkiem 
miesiąca wrzesień, jeśli w międzyczasie nie wyniknie potrzeba zwołania Rady. 
 Michał Bandziak, jako Prezes Powiatowej Rady Sołtysów podjął sprawę 
bezpieczeństwa na ulicach. Zwrócił uwagę na fakt spożywania alkoholu na 
ulicach przy sklepach, w tym przez młodzież w wieku 14 lat. Często zachowanie 
takie dotyczy rodzin korzystających z pomocy społecznej.   
 Zdaniem radnego należałoby zastanowić się nad rozwiązaniem tego 
problemu, przy zaangażowaniu się odpowiednich instytucji oraz nad 
udzielaniem pomocy rzeczowej, w formie paczek żywnościowych, a nie 
pomocy finansowej. 
 Przewodniczący Rady zwrócił uwagę, że to są zadania i kompetencje 
gminy i ich właściwych komisji. 
 Ryszard Górnicki  w odpowiedzi na zgłaszane problemy przez Michała 
Bandziaka poinformował, że na spotkaniach z wójtami burmistrzami przedstawi 
tę sprawę. Na pewno jest to problem społeczny. 
 Zwracając się do dyrektorów jednostek organizacyjnych powiatu 
Wicestarosta zaapelował o lepsze zabezpieczanie budynków szkolnych i sprzętu 
elektronicznego. W Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych w Czerwieńsku  
w czasie burzy spalonych zostało kilka komputerów  
 Na posiedzeniach Komisji był omawiany temat podwyżek płac. Jest to 
temat trudny. Odnośnie tej sprawy oddał głos Skarbnikowi Powiatu. 
 Edyta Dwojak: podwyżki dla pracowników Starostwa na pewno będą. 
Termin ich realizacji nie jest znany, ponieważ po zakończeniu półrocza zostanie 
przeprowadzona analiza finansowa środków funduszu płac. Regulacje płac 
zostaną przeprowadzone z tych oszczędności. 
 Brygida Wróblewska w odniesieniu do wypowiedzi Michała Bandziaka 
potwierdziła problem spożywania alkoholu w okolicach sklepów. Komisje ds. 
rozwiązywania problemów alkoholowych w niektórych gminach zmniejszyły 
się. Nie dotyczy to Kargowej. 
 Zdaniem radnej należałoby zaktywizować policję w egzekwowaniu 
przepisów dot. spożywania alkoholu w miejscach publicznych. Istotna jest 
również współpraca policji oraz gminnych komisji przeciwdziałania 
alkoholizmowi w zakresie prowadzenia kontroli. 
 Włodzimierz Kwaśniewicz, Dyrektor Lubuskiego Muzeum 
Wojskowego w Drzonowie złożył podziękowania za odczuwalne zrozumienie 
problemów muzeum. 
 Podziękował również Ewie Tworowskiej - Chwalibóg – Kierownikowi 
Wydziału Promocji, Rozwoju Powiatu i Integracji Europejskiej, za współpracę 
w związku z V festynem pn. „Bezpieczne wakacje w Unii Europejskiej”. 
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 Poinformował o podejmowanych działaniach i osiągnięciach literackich 
promujących powiat zielonogórski. 
 
 
Ad 12. 
 Po wyczerpaniu głosów w dyskusji oraz porządku obrad Przewodniczący 
Rady Powiatu Zielonogórskiego o godzinie 13.15 zamknął VIII sesję Rady 
Powiatu. 
 
 
 Protokolant      Przewodniczący Rady   
     
    Elżbieta Burzelów      Krzysztof Sroczyński 

 


